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Mødereferat 
Refdato: 5. december 2019 3:39  

 
Mødeforum: LUU for Industri og værktøjsteknik, maskinbearbejdning og svejsning 

Dato: 04. december 2019 Tid: 13.30 – 15.00 

Sted: EUC Syd, Hilmar Finsens gade 16, lokale 51.114 

 
   Deltagere: 

 
John Boisen, DI 
Leif Elsborg, EUC Syd 
Tobias Andresen Dansk Metal 
Alf T. Jakobsen, 3F 
Jan Christensen, DI 
 

 

Afbud:  
Peter Jensen, Dansk Metal 
Jørn Kornbeck 
 

 

Referent: Leif Elsborg  

Dagsorden: 
 
 

Punkt 1:  Opfølgning på referat fra mødet og angivelse af deltagere/afbud /organisation  

Punkt 2:  Meddelelser fra formanden/udvalget 

Punkt 3:  Meddelelser fra skolen 

Punkt 4:  Skolepraktik 

Punkt 5:  LOP, AUB og AMU konsulenter 

Punkt 6:  Nyt fra faglig udvalg og UVM 

Punkt 7:  Ekstra punkter iht. aftale 

Punkt 8:  Tid og sted for næste møde 

Punkt 9:  Eventuelt 
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Referat 
 
Punkt 1 Opfølgning på referat fra mødet og angivelse af deltagere/afbud /organisation 
  
Vi mangler repræsentant fra Tekniq-Arbejdsgiverne samt en lærling fra Dansk Metal 
 
Punkt 2:      Meddelelser fra formanden/udvalget 

Der har ikke været nogle godkendelser 
 
Punkt 3:      Meddelelser fra skolen 

 
Mesterarrangement, se bilag 1 
 
Ansættelser, vi mangler undervisere til specielt efteruddannelsen indenfor automation 
 
Uddata+, alle erhvervsskoler skal i løbet af efteråret skifte IT system. Det tidligere system Easy, med 
tilhørende elevplan skulle lukke pr 1. januar 2020, det er nu udsat til 1.7.20. 
Der er kommet fire private udbydere som nu vil ind på markedet. Vi er skiftet til uddata+, skiftet har 
medført en del tekniske problemer specielt på AMU.  
Vi kan ikke fjerne kursister, ikke skrive kursusbeviser, ikke afregne med ministeriet og det værste et at vi 
har haft problemer med VEU-godtgørelsen. Den sidste del er der styr på nu, og vi forventer en snarlig 
afklaring på resten.  
Skoleforløb opdateres stadig i elevplan 
I fremtiden som er 2020, skal virksomheder bruge praktikpladsen.dk for at se deres elevers fravær, 
skoleforløb og karakterer 
 
DM i skills, afholdes i Bella Centret fra 16-18 januar 2020. Vi har ingen deltager med i år i Automatik. I 
2021 foregår det i Fredericia igen, der har vi en fast plads.  
 
AMU prøver, information omkring AMU prøver. Prøverne er typisk en multiple choice test eller en praktisk 
prøve. Der fremvises eksempel på en prøve til udvalget (en som ikke kommer i brug). I fremtiden skal der 
være prøver på alle AMU-mål. I starten har man udviklet til dem, som har mere end en ½ årselev. Hvis man 
ikke består prøven, får kursisten ikke et kursusbevis. Hvis kursisten ønsker det, kan han få et deltagerbevis, 
som er et papir på tilstedeværelse. 
 
Punkt 4:      Skolepraktik 

 
Der er ingen ITM i skolepraktik 
 
Punkt 5:      LOP, AUB og AMU konsulenter 

 
 
Punkt 6:     Nyt fra faglig udvalg og UVM 

 
Faglig udvalg, der er kommet nye bekendtgørelser for industritekniker. Talentspor er forsvundet.  
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Fra UVM, PISA 2018: Drenge taber terræn 

Drengene klarer sig ikke så godt som pigerne i læsning, men ligger på nogenlunde samme niveau i 
matematik og naturfag. 

Færre elever begynder på en erhvervsuddannelse 

Antallet af elever, der tager en erhvervsuddannelserne, falder, og det er ikke godt nok, mener børne- og 
undervisningsministeren. Det skal være nemmere at få en læreplads, hvis vi vil have flere til at tage en 
erhvervsuddannelse, siger hun. 

Knap 29.000 elever er efter sommerferien begyndt på erhvervsuddannelsernes grundforløb, som er 
uddannelsernes første del. Udviklingen står stille i forhold til sidste år. Samtidig viser de seneste tal et fald i 
antallet, der begyndte på hovedforløbet, som er den efterfølgende del af uddannelsen. Sidste skoleår 
begyndte 4.000 elever færre på hovedforløbet end året før. 

Samlet betyder det, at færre tager en erhvervsuddannelse, og det er langt fra godt nok, mener børne- og 
undervisningsminister Pernille Rosenkrantz-Theil. 

-Vores samfund har hårdt brug for håndværkere, butiksassistenter og alle de andre professioner, der kommer 
ud af vores erhvervsuddannelser. Derfor er det vigtigt, at vi fra hele samfundets side gør alt, hvad vi kan, for 
at gøre uddannelserne attraktive. Og det er de ikke, så længe vi ser så mange ende uden en læreplads, som 
tilfældet er nu. 

Derfor er det en vigtig sag for regeringen at sikre flere lærepladser, understreger Pernille Rosenkrantz-
Theil.  

-Uanset hvilken uddannelse man går i gang med, bør man forvente at kunne gennemføre den, som den er 
tiltænkt. På erhvervsuddannelserne kræver det, at der er lærepladser nok. Vi skal have fat i nogle helt andre 
værktøjer, end dem vi har nu, for at få dæmmet op for den udfordring, som de manglende lærepladser 
udgør. Det er et fælles ansvar at gøre erhvervsuddannelserne til et mere attraktivt valg. 

Den manglende tilgang slår særligt igennem hos de unge under 25, der ikke begynder direkte efter 
grundskolen. Her har der siden 2016/2017 været et fald i tilgangen på godt 2.200 unge. 
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Punkt 7:     Ekstra punkter iht. Aftale 

 

 

 
 
 
 
 

 
De lokale uddannelsesplaner findes på skolens hjemmeside,  
 
I skal bruge følgende link, https://www.eucsyd.dk/om-euc-syd/kvalitet/ og så ellers vælge U for uddannelsesplaner 
 
 
De efterfølgende dokumenter er uddannelsesordningen for industritekniker efter sidste opdatering. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Punkt 8: Tid og sted for næste møde 
 
LKE indkalder efter samme plan som i 2019 
 
 
Punkt 9:   Eventuelt 

John Boisen, hvornår starter den nye svendeprøve. Leif, de elever der i øjeblikket går på H1 vil være de første som 
kører efter de regler der angivet i version 8 af uddannelsen. 
 
Leif, vi har indkøbt 8 stk. plastprintere til ITM-området. Det bliver en teknologi som de fleste elever skal kunne 
arbejde med i fremtiden. 
 
 
 
 
  

https://www.eucsyd.dk/om-euc-syd/kvalitet/
https://uddannelsesadministration.dk/Uddannelsesordninger/25528/Uddannelsesordning%20for%20Industritekniker%20Uddannelsen%20-%201.%20august%202019.pdf
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Sønderborg den 4. december 2019 
 

Mesterarrangement 
 
 
EUC Syd afholder et fælles dialogmøde mellem skolen, praktikvirksomheder og de lokale faglige 
udvalg, indenfor uddannelserne, Elektronikfagtekniker, IT-supporter, Datatekniker, industritekniker 
og automatiktekniker 
 
Arrangementet afholdes den 17. marts 2020 fra kl. 11.00 til 14.00 på EUC Syd, Hilmar Finsens 
gade 16 i Sønderborg 
 
 
Programmet er følgende: 
 
10.30 – 11.00 Ankomst og kaffe 
 
11.00 Nyheder fra skolen 
 Struktur af uddannelserne 
 Struktur for praktikbeskrivelser 
 EUD + EUX 
 Praktikpladsen.dk (afløser Elevplan.dk) 
 Spørgsmål 
 
12.00 Frokost 
 
12.45 Vi deler op i uddannelser og besøg i de respektive afdelinger med efterfølgende dialog og 

erfamøde. Afdelingerne er Elektronikfagtekniker, Data og kommunikation, Industriteknik og 
autmatiktekniker  

 
14.00 Afslutning og tak for i dag 
 
Mødet er for alle mestre og uddannelsesansvarlige, som har det daglige ansvar for oplæring i 
virksomheden, og som har lyst til at deltage i en snak omkring uddannelser og hvordan vi sikrer dygtig faglig 
arbejdskraft i fremtiden 
 
Af hensyn til bestilling af mad, er seneste tilmelding den 25. februar 2020 til Helle Petersen på mail 
HFP@eucsyd.dk 
 
Venlig hilsen 
 
Karin Jespersen          Leif Elsborg 
Afd. Chef  Afd. Chef 
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Bilag 2: Hej Leif 
 
Som aftalt: 
Her er alle dem vi har haft kontakt med i forbindelse med dataprojektet. Vedhæftet er det totale kontakt i hele projektet (indtil 
videre) og der er sikkert et par stykker jeg har glemt at få sat det rigtige mærke på… 
 
Nogle er afsluttet, med kontrakt til eleven. Andre er vi midt i processen og andre igen er vi først lige startet med og har møder med 
inden jul 
Nogle af firmaerne var med i ”sidste runde” men dette er fra 1-7 til dags dato…. Så gengangere er fordi vi er i dialog om flere 
elever 
 
Firmaer der har lavet aftale: 
LM wind power Kolding 
Sønderborg Kommune (der kommer 2 retur til SKP og de får 2 nye elever) 
Kontorsyd (har taget en og der skal 1- 2 derud i starten af året) 
Viking Life (1 elev) 
Hørup Centralskole (har taget en elev, men kan ikke løfte opgaven så han er blevet tilknyttet sønderborg kommune, Forventer de 
vil få lukket deres godkendelse igen) 
UC syd (har taget en ukendt elev som har været udlands) 
IT relation (tog en til deres Kolding afdeling 
Pro-IT (har taget en og forventer at de måske skal have 1-2 efter jul) 
SDU (har lavet 1 aftale) 
Danfoss (Har taget 2) 
Brødrene Hartmann (har 1 og tager en til, internt) 
 
Disse firmaer er i gang med rekrutteringsprocessen 
Arkil 
NIC Christiansen 
 
Disse har jeg endnu møder med inden jul 
Ewers 
Novo Nordisk 
Welldana 
IPNordic 
 
Disse er interesseret men venter til efter jul 
C2IT 
Consortio 
Consulit 
Bitzer (er lidt i tvivl om det bliver til noget) 
Wingmen Solutions 
 
Disse har jeg været i dialog med uden resultat 
SAAB 
Go-for-local 
MD Solution 
 
Der er flere jeg har kontaktet men de har rekrutteret fra anden skole. 
 
Venlig hilsen 
 

Hans-Christian Carstensen

Aktivitet 
Dataprojekt.csv  


	Punkt 1 Opfølgning på referat fra mødet og angivelse af deltagere/afbud /organisation
	Vi mangler repræsentant fra Tekniq-Arbejdsgiverne samt en lærling fra Dansk Metal
	Fra UVM, PISA 2018: Drenge taber terræn
	Færre elever begynder på en erhvervsuddannelse

